
 
 

  

 

   

 

Minnesanteckningar 2023-01-24 

Samrådsmöte 

Samiska samrådsgruppen 

 

Närvarande: Åsa Baer, Margareta Svensson, Ulrika Svensson-Näslund, Olov-Daniel 

Fjellström, Andreas Eliasson, Karl-Johan Ottosson, Laila Daerga och Malin Blind 

 

Information om Vilhelmina samiska förvaltningskommun och den samiska 

samrådsgruppen 

Information om förvaltningskommunens och den samiska samrådsgruppens arbete, då 

kommunstyrelsens nya ordförande är med på dagens möte. Vi har även en ny representant för 

Vilhelmina norra sameby med på sitt första möte idag.  

 

Information om vad som sker och har skett i Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

- Ytterligare tre lekrenar, från Anders Sunesson, är beställda till förskolorna. De kommer att 

levereras under våren.  

- Som föregående år har vi beställt en matren vardera till äldre/serviceboendena i Saxnäs och 

Dikanäs.  

- Två stycken samiska flaggor är beställda, varav en ska till Sagagården i Gäjka, där de i 

nuläget inte har någon samisk flagga.  

- Förskolorna i Saxnäs, Dikanäs och den samiskprofilerade avdelningen på Skogsbacken har 

fått 7 000 kr vardera att använda för inköp eller aktiviteter som gagnar det samiska och de 

samiska barnen.  

- I december arrangerade och deltog vi på en samisk familjespråkhelg i Staare, tillsammans 

med Krokoms kommun. Totalt var det ca 60 deltagare. Från Vilhelmina kommun var det fem 

samiska barn som följde med. Helgen var inspirerande och vi planerar för fortsatt samarbete 

och utveckling av det samiska språkarbetet till familjer.  

- Vi har återigen haft möten med socialchef och biståndshandläggare, de håller på att 

omarbeta och ev. digitalisera sina blanketter och där ska vi se över hur vi kan få in bra 

information om rätten till samisk äldreomsorg.  

- Vi har också haft möten med kostenheten, där arbete pågår både med att öka information 

om det samiska men också om möjligt få in mer samisk mat i verksamheterna.  

- Förskolerektorerna på samtliga förskolor har svårt att hitta samisk språkkunnig personal, de 

behöver hjälp att hitta samiskspråkiga personer som språkstöd, både nord- och sydsamiska.  

- Den 13 februari har vi tillsammans med Åsele, Sorsele, Dorotea och Storumans kommuner 

anordnat en utbildningsdag för förskolepersonal som önskat få lära sig mer om samisk kultur. 

Det kommer att vara ca 140 personer som deltar.  

 

Ansökan medfinansiering Saemestibie 

- Samrådsgruppen beslutar att avslå ansökan. 

 

Samefolkets dag 

- Önskemål framkommer om firande med tårta och kaffe. Vi beslutar därmed 

tillsammans att arrangera tårtkaffe i Dikanäs, Klimpfjäll och Vilhelmina den 6 

februari. Samisk förvaltningskommun annonserar, beställer tårta till alla och ordnar 



 
 

  

 

   

 

firandet i fjälldalarna. Vualtjeren saemien siebrie håller i fikat i Vilhelmina. De 

öppnar också upp utställningen Barnens rajd för kvällen.  

 

Barnens rajd 

- Vecka 5 och 6 kommer utställningen Barnens Rajd från Sameslöjdstiftelsen i 

Jokkmokk hit. Vi har bjudit in alla barn i kommunen mellan 6–12 år, samt förskolorna 

med samisk profilering. De kommer klass- eller årskursvis efter önskemål om 

passande tider. Utställningen är för barn och för lärande genom att se, prova, känna, 

leka och fråga.  

 

Övriga frågor 

- Några av kollegorna i nätverket Praedtieh har anordnat en kommungemensam dag 

med tema: Den nya konsultationsordningen. Den nya konsultationsordningen har trätt 

i kraft för en del myndigheter men kommer att börja gälla i kommuner från mars 

2024. Den 10 maj, är Vilhelmina tillsammans med övriga kommuner i nätverket 

inbjudna till Östersund där vi ska få lära oss mer om detta. Vi har bjudit med 

kommunchef och kommunalråd till denna dag.  

 

 

Nästa möte 

Tisdag 16 maj kl.10.00 - 12.00 på Folkets Hus Vilhelmina 

 

 

 

/ Malin Blind 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


